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محمودزاده نماینده مجلس  :

دولت می خواهد نمایندگانی که برای رئیسی رأی جمع 
کردند را دور بزند و از کاندیداهای بهتر حمایت کند

سرویس سیاســی- جلال محمودزاده درباره 
اختلافات بیــن نمایندگان مجلس گفت: تعدادی از 
اصولگرایــان تندرو هم در مجلــس و هم بیرون از 
مجلس هستند که رأی شان پائین است. این ها بررسی 
کردند هرچقدر میزان مشــارکت پائین باشد و مردم 
کمتر شــرکت کننــد و یا تعداد افراد شــرکت کننده 
بیشــتر باشد و آرا تقسیم شود، می توانند رأی بیاورند 
این استراتژی شــان اســت و در همه انتخابات حتی 
انتخابات ریاســت جمهوری هم این اســتراتژی را 

داشته اند.
این نماینده مجلس شورای اسلامی مدعی شد: 
برنامه های »معاون سیاســی عزل شده« و اطلاعیه او 
که در سایت رسمی دولت خبررسانی شد، این شائبه 
را ایجاد کــرد دولت و وزارت کشــور می خواهند 
انتخابات را به گونــه ای مدیریت کنند و نمایندگان 

خودشان را به مجلس بفرستند!
وی مدعی شــد: تعدادی از ورزا برای این که در 
آینده و در مجلس دوازدهم دایره امنی داشــته باشند 
و بتواننــد با همین ضعف و مشــکلاتی که در حوزه 
وزارتی دارند، کارشان را ادامه دهند و مجلس بعدی 
برای شــان دردسری ایجاد نکند، از بین نیروهایی که 
خودشــان در بدنه دارند، برخی را برای مجلس نامزد 

کرده اند. حمایت و لابی برای شــان می کنند و حتی 
در بحث هــای مالی هم گاهاً از طریق مختلف کمک 
می کننــد که به مجلس بیاینــد و رأی بیاورند که در 
نهایت اگر وارد مجلس شدند، به اصطلاح یک حامی 
برای وزارت خانه، وزیر و دولت شــوند که این واقعا 

آسیب است.
نماینــده مهابــاد با بیان این کــه مجلس باید از 
جناح ها و افکار مختلف تشــکیل شــود و پارلمان 
جای گفتمان و صحبت های کارشناسی است، اظهار 
داشــت: اگر مجلس با دولت یکدست و همگن شود 
مشــکلی که وجود دارد این است که مجلس از بعد 
نظارتی دچار ضعف می شــود و مردم ضرر می کنند؛ 
نماینــدگان نقاط ضعف و تخلفات دولت را پیگیری 
نمی کنند به خاطر آن ارتباطات احتمالی که نمایندگان 
مجلس با دولت دارند یا به خاطر آن دیِنی که نماینده 
مجلــس به آن بدنه وزارت خانه و یا بدنه دولت دارد، 
از بعُــد نظارتی کوتاه می آیند و همین باعث انحراف 
دولت از مسیر قانونی می شود. وی یادآور شد: در حال 
حاضر همین را ما در دولت سیزدهم شاهد هستیم که 
معاون ســازمان اموری استخدامی اش که باید منشاء 
اجرا قانون باشد، قانون را دور می زند و با یک قرارداد 
معین به عنوان معاون رئیس جمهوری که بسیار پستش 

مهم است، ادامه کار می دهد. یا رئیس سازمان سنجشی 
کــه انفصال می گیرد اما حکم انفصال دیوان را نادیده 
می گیرند این ها همه مســائلی است که نشان می دهد 
دولت از مسیر ریل قانونی خارج می شود دلیلش هم 
این اســت که ۲۴۰ نماینده در مجلس یازدهم امضا 
کردند که آقای رئیســی، رئیس جمهور شود. تعداد 
زیادی از این ۲۴۰ نماینده، مســئول ســتاد انتخاباتی 
آقای رئیسی در شهرســتان ها و بخش ها بودند، این 
امر آسیبش چیست؟ همین چیزی که در حال حاضر 
مشــاهده می کنیم که بیشتر بخش ها علی الخصوص 
بخش های مهمی همچون اشتغال، مسکن، تورم، مهار 
تورم، بورس و کشــاورزی مشکلات زیادی دارند و 
مجلــس این ها را دنبال نمی کند یا این که بســیار کم 
دنبــال می کند که دلیلش هــم همین همگن بودن و 

نزدیکی بسیار زیاد مجلس و دولت است.
محمودزاده عنوان کرد: از طرفی دولت سیزدهم، 
حمایت های مجلس را نادیده می گیرد و نســبت به 
حمایت مجلس بی تفاوت است. نه تنها دولت متقابلا 
با مجلس هماهنگ نیست و از مسیر قانونی در بعضی 
از مقاطع خارج می شود، حتی در مواردی هم شروع به 
کارشکنی کرده است. ما انتظار داشتیم حداقل دولت 
از مجلسی که همراهش بوده و آن ۲۴۰ نماینده مسئول 
ستادش بودند حمایت می کرد و حداقل هوای آن ها را 
داشت، در حال حاضر مشاهده می کنیم که این گونه 
نیســت و به آن نماینــدگان همراهی که برای دولت 
زحمت کشــیدند و رأی جمع کردند هم رحم نکرده 
و آنان را هم دور می زند و می خواهد از کاندیداهایی 
بهتر از این ها حمایت کند و آنها را به مجلس بیاورد. از 
سوی دیگر هم دولت با قوه قضائیه همراه و هماهنگ 
نیســت. وی یادآور شــد: من چندین دوره است در 
مجلــس هســتم، در هیچ دوره و مقطعی مشــاهده 
نکــرده ام تا این حد دولت بــا دو قوه مقننه و قضائیه 
ناهماهنگ باشد. این اختلافات به ضرر ملت و مردم 
است و نهایتا این مردم هستند که از این اختلافات و 
دوگانگی ها ضرر می کنند و باعث می شود وضعیت ما 
از این بدتر شود. این نماینده مجلس خاطرنشان کرد: 
مردم درحال حاضر نگران معیشت، اشتغال، بهداشت 
و درمان و آینده فرزندان خودشــان هستند. ما بسیار 
زیاد جوانان تحصیلکرده داریم که از کشــور خارج 
می شوند. پزشکان، پرســتاران و تحصیلکردگان از 
کشور خارج می شوند و این مبحث اوج گرفته است. 
این همه اعتراضات در کشور وجود دارد. اختلافات 
در مجلــس و دولت و قــوه قضائیه هم یکی دیگر از 

دلایل عقب افتادگی کشور است.

یک نماینده مجلس گفت: تعدادی از ورزا برای این که در آینده و در مجلس دوازدهم دایره امنی داشته باشند و بتوانند با همین ضعف و مشکلاتی که در حوزه 
وزارتی دارند، کارشان را ادامه دهند و مجلس بعدی برای شان دردسری ایجاد نکند، از بین نیروهایی که خودشان در بدنه دارند، برخی را برای مجلس نامزد کرده اند.

مــن چندیــن دوره اســت در مجلــس هســتم، در هیــچ دوره و مقطعی مشــاهده 
نکــرده ام تــا ایــن حد دولــت با دو قــوه مقننــه و قضائیــه ناهماهنگ باشــد. این 
اختلافــات به ضرر ملت و مردم اســت و نهایتا این مردم هســتند کــه از این اختلافات 
و دوگانگی هــا ضــرر می کننــد و باعــث می شــود وضعیت مــا از این بدتر شــود.

سرویس سیاسی - سخنگوی 
کمیســیون تلفیق لایحه برنامه هفتم 
توســعه گفت: گزارش کمیســیون 
تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه بعد 
از ایام اربعین و در تاریخ ۱۹ شهریور 
در دســتورکار صحــن مجلس قرار 

می گیرد.
محسن زنگنه با اشاره به آخرین 
نتایج بررســی لایحــه برنامه هفتم 
توسعه در کمیســیون تلفیق، گفت: 
فعالیــت کمیســیون تلفیــق جهت 

بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه به اتمام رسیده است. 
وی دربــاره موارد مراعا و الحاقات به مواد لایحه برنامه هفتم توســعه، 
بیان کرد: این موارد توســط کمیته ای شــامل اعضای هیئت رئیسه کمیسیون 
تلفیق، اعضای کمیته تخصصی این کمیســیون، نمایندگان دیوان محاسبات، 
نمایندگان مرکز پژوهش های مجلس و نمایندگان دولت بررســی شده است 

و بارگذاری خواهد شد. 
نماینــدگان فرصت دارند که نظــرات خود را پیرامون این موارد مطرح 
کنند و آنهایی که مصوب می شود، به گزارش نهایی لایحه برنامه هفتم توسعه 
اضافه خواهد شــد. سخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه 
تصریح کرد: گزارش کمیسیون تلفیق، پیرو بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه 
 بعد از ایام اربعین و در تاریخ ۱۹ شــهریور در دستورکار صحن مجلس قرار 

می گیرد. 
زنگنه گفت: احتمالاً بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه در صحن مجلس 
دو هفته طول می کشد و پس از آن گزارش مصوبات خود را به شورای نگهبان 

ارسال می کنیم.

ســرویس سیاســی - عضو 
کمیســیون برنامه و بودجه مجلس 
گفت: شــرایطی در کشور به وجود 
آمده اســت که کالاهای اساســی با 
ارز ترجیحــی وارد می شــوند امــا 
قیمت گــذاری آن ها بر اســاس ارز 
آزاد صــورت می گیرد، تنها راه چاره 
برای این موضوع توزیع کالا از طریق 
کارت الکترونیک است تا مشکلات 
در حــوزه قیمت گذاری ها برطرف 

شود. 
جعفر قادری عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شــورای اسامی 
با اشــاره به توزیع نامناســب کالاهای اساســی مردم گفت: متاسفانه اکنون 
شــرایطی در کشــور به وجود آمده است که کالاهای اساسی با ارز ترجیحی 
وارد می شــوند اما قیمت گذاری آن ها بر اساس ارز آزاد صورت می گیرد که 
این امر زمینه ســاز مشــکلات خانواده ها شده است و تنها راه چاره برای این 
موضوع توزیع کالا از طریق کارت الکترونیک اســت تا مشکلات در حوزه 

قیمت گذاری ها برطرف شود.
وی بــا بیان اینکه توزیع کالاهای اساســی از طریق کارت الکترونیک 
مشــکلات را برطــرف خواهد کــرد، تصریح کرد: این اقــدام منجر به این 
خواهد شــد که افــراد بتوانند با ایــن کارت طیف وســیع تری از کالاها را 
تهیــه کنند. در واقع کارت الکترونیــک کالا می تواند جایگزین نظام کوپنی 
 شــود و ما با این شــیوه قــادر خواهیم بــود قدرت خرید مــردم را حفظ 

کنیم.
نماینده مردم شیراز در مجلس خاطرنشان کرد: مساله دیگر این است که 
اگر کالای اساسی با ارز نیمایی وارد شود، مابه التفاوت قیمت کالای خارجی 
و داخلی عملًا به عاملی برای قاچاق معکوس تبدیل خواهد شــد. بنابراین 
محدودیــت در منابع اجازه نمی دهد تــا بیش از نیاز کالا وارد کنیم و جلوی 
احتکار را بگیریم؛ لذا نیازمند ســازوکار توزیع هســتیم تا از قاچاق احتمالی 

جلوگیری شود. 
وی بــا تاکیــد بر لزوم ایجاد ثبات در قیمت و توزیع کالاهای اساســی 
مورد نیاز خانوارها، تاکید کرد: دولت باید یک فکر و ایده اساســی و مناسب 
برای اجرای طرح کالابرگ الکترونیک داشــته باشد تا در نتیجه آن از فرآیند 
توزیع کالاهای اساســی اطمنان حاصل کنیم که کالای واردشده به طور حتم 
در اختیــار خانــواده قرار می گیرد. عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس 
تصرح کرد: اینکه از سوی دولت اینگونه مطرح می شود که از طرح کالابرگ 
اســتقبال صورت نگرفته نشان دهنده آن اســت که این به دقت برنامه ریزی 
نشده و با درنظر گرفتن سازوکارهای مناسب و بر مبنای مشوق های مناسب 

اجرایی نشده است. 
البته یک مساله دیگر تاخیر در اجرای قانون کالابرگ بود که اگر از همان 
زمان که براساس قانون اجرای آن الزامی بود اجرا می شد، شاید نوع استقبال 

متفاوتی را مشاهده می کردیم.
قادری همچنین در پاســخ به ســوالی پیرامون همسان ســازی حقوق 
بازنشســتگان، اظهار داشت: بله، مســاله همسان سازی حقوق بازنشستگان 
هــم یکــی از دغدغه های مهم اســت، بازنشســتگان ما ســال ها زحمت 
کشــیده اند اما اکنون با مشــکلاتی مواجه هســتند، به نظرم دولت حتما باید 
در یک لایحه موضوع همسان ســازی بازنشســتگان را به مجلس ارائه کند. 
ما انتظار داریم دولت ســریعاً اقدام کنــد تا این انتظارات و توقعات برآورده 
 شــود و مجلس هم آمادگــی لازم برای همکاری با دولــت را در این زمینه 

دارد.

سرویس سیاسی - مصطفی نخعی گفت: ماده ۳۰ برنامه ششم توسعه به 
دلیل کلی گویی و ابهام، نتوانســت متناسب سازی دائمی حقوق بازنشستگان 

را چاره کند.
مصطفی نخعی )عضو کمیسیون انرژی و نماینده مردم نهبندان و سربیشه( 
به تلاش مجلس برای متناسب سازی دائمی حقوق بازنشستگان در برنامه هفتم 

توسعه، اشاره کرد.
وی در حســاب توییتر خود تاکید کرد:  »ماده ۳۰ برنامه ششــم توسعه به 
دلیل کلی گویی و ابهام، نتوانست متناسب سازی دائمی حقوق بازنشستگان را 
چاره کند. در برنامه هفتم تلاش می کنیم با تصویب متنی شفاف و بدون امکان 
تفســیر جهت طفره رفتن های احتمالی،گوشه ای از زحمات این قشر عزیز و 

رنج کشیده را جبران نماییم«.

ســرویس سیاســی - نشست 
»ارزیابی الگوی جدیدآزمون سراسری 
از منظر عدالت و کیفیت آموزشــی« در 
مرکز پژوهش هــای مجلس با حضور 
بابک نگاهــداری رئیس مرکز، رئیس 
سازمان سنجش آموزش کشور، رئیس 
مرکز سنجش آموزش و پرورش، رئیس 
سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی 
وزارتخانه آموزش و پرورش، اعضای 
هیئت علمی دانشــگاه ها، رئیس مرکز 
سنجش علوم پزشکی، نماینده شورای 

عالی انقلاب فرهنگی و کارشناســان مرکز برگزار شد. نگاهداری در این نشست با 
برشمردن آسیب های کنکور سراسری که بر نظام تعلیم و تربیت سایه انداخته است، 
بیان کرد: کنکورسراسری به گونه ای نظام تعلیم و تربیت ما را تحت تأثیر قرار داده 
است که دانش آموزان به جای توجه به برنامه های درسی رسمی به فکرمهارت های 
تست زنی و قبولی در آزمون هستند و خانواده ها برای عقب نماندن فرزندانشان از این 
رقابت هزینه های مالی زیادی برای شرکت در کلاس های کنکور یا خرید بسته های 
آموزشی گران قیمت متحمل شده اند. این رویکرد باعث به وجود آمدن بی عدالتی های 
آموزشی در کشور نیز شده است. همچنین افت یادگیری و خلاقیت و جایگزین شدن 
محفوظات و مهارت های تست زنی به جای یادگیری عمیق و کاربردی از دیگر تبعات 
رقابت شدید برای قبولی دراین آزمون است. نگاهداری ضمن مروری بر تحولات و 
قوانین دو دهه اخیر آزمون سراسری ورود به دانشگاه ها و سایر مراکز آموزش عالی 
و پژوهشی کشور گفت: کنکور همیشه به عنوان یک مسئله در کشور مطرح بوده و 
قوانین و مصوبات مختلفی برای مرتفع کردن تبعات آن تدوین و تصویب شده است. 
از جمله اینکه، مجلس شورای اسلامی با هدف حذف یا کم رنگ نمودن نقش کنکور 
در پذیرش دانشجو و افزایش نقش سوابق تحصیلی در سنجش و پذیرش، دو قانون 
را از تصویب گذراند. اولین قانون در تاریخ ۰۹/۰۸/۱۳۸۶عالی کشور« و دومین قانون 
در تاریخ ۱۰/۰۶/۱۳۹۲ با عنوان »قانون سنجش و پذیرش دانشجو در دانشگاه ها و 
مراکز آموزش عالی کشور« به تصویب رسیدند. وی در شرح مفاد اصلی دو قانون اشاره 
شده بیان داشت: در هر دوی این قوانین مقرر بود نقش سوابق تحصیلی در پذیرش 
دانشجو سالانه و تدریجی افزایش پیدا کند تا به حذف کنکور و جایگزینی سوابق 
تحصیلی با آزمون برســد. هر چند در رشته محل های کم متقاضی که بین ۸۵ تا ۹۰ 
درصد رشته محل های فعلی دانشگاه ها را شامل می شوند، از طریق سوابق تحصیلی 
دانشجو پذیرفته شده، اما در رشته محل های پرمتقاضی مانند رشته های گروه پزشکی 
و سایر رشته های دانشگاه های تراز اول کشور که از طریق آزمون سراسری دانشجویان 
خود را جذب می کنند؛ تاثیر سوابق تحصیلی تا کنون به صورت مثبت اعمال می شده 
است.در واقع نکته این است که دلیل حساسیت و اهمیت آزمون سراسری در سال های 
اخیر، همین رشته ها و رشته محل های پرمتقاضی است وگرنه به دلیل توسعه ظرفیت 
دانشگاه ها و سایر موسسات آموزش عالی و پژوهشی ظرفیت کافی برای پذیرش 
اغلب داوطلبان در کشور وجود دارد به طور مثال بر طبق آخرین آمار ها سهم داوطلبان 
گروه آزمایشی علوم تجربی در آزمون نوبت اول حدود ۴۶ درصد و در آزمون نوبت 
دوم حدود ۴۳ درصد بوده است. این سهم بالا نشان دهنده رقابت شدید در این گروه 
آزمایشــی برای رشته های خاص است و همانطور که می د انید ظرفیت این رشته ها 
محدود بوده، لذا حساســیت بالاتری در این گروه آزمایشــی وجود دارد و بسیاری 
از اعتراضات از میان داوطلبان این گروه آزمایشــی است. رئیس مرکز پژوهش های 
مجلس در رابطه با مصوبه جدید شــورای عالی انقلاب فرهنگی بیان کرد: با تداوم 
تبعات آزمون های سراسری، در آخرین اقدام شورای عالی انقلاب فرهنگی با مصوبه 
»سیاست ها و ضوابط ساماندهی سنجش و پذیرش متقاضیان ورود به آموزش عالی 
)پس از پایان متوســطه(« در سال ۱۴۰۰ و اصلاحات پس از آن به کنکور ورود کرد 
تا با افزایش ســهم قطعی سوابق تحصیلی به بهبود برخی از تبعات وضع موجود و 
تقویت عدالت آموزشی و نظام تعلیم و تربیت رسمی کمک کند. نگاهداری با اشاره 
به نگرانی های شکل گرفته پس از اعلام نتایج آزمون های سال تحصیلی جاری افزود: 
با توجه به اینکه سال ۱۴۰۲ اولین سالی بود که سوابق تحصیلی به صورت جدی در 
نتایج نهایی کنکور تاثیرگذار بود، هر چند که موجب تحولاتی مثبت شد و آثار مثبتی 
هم داشته که ان شاالله در بلندمدت بهتر دیده می شود؛ اما شاید به دلیل تجربه اول نظام 
آموزشی با این رویکرد، نبود زیرساخت ها و دانش انباشته لازم و همچنین عجله در 
قانون گذاری و اجرا موجب نگرانی هایی بین داوطلبان و خانواده های آنان شده که لازم 
است هرچه سریع تر بدان پرداخته شود و نگرانی داوطلبان در این سال و سال های آتی 
مرتفع شود. رئیس مرکز پژوهش های مجلس در خصوص کم و کیف اعلام نگرانی ها 
از ســوی داوطلبان و خانواده های آنان گفت: شیوه نمره سازی و تراز نمرات سوابق 
تحصیلی برای داوطلبان و خانواده های آن ها محل ابهام و سرمنشا نگرانی هایی است 
که باید در پاسخ به این درخواست ها و رفع ابهامات؛ تمامی تلاش های دستگاه های 
مسئول مصروف اطمینان بخشی و اعتماد داوطلبان و خانواده های آنان شود. مسئولان 
امر خوب اســت صادقانه روند نمره ســازی را با داوطلبان در میان بگذارند تا حتی 
الامکان ابهامات به وجود آمده را کاسته و باعث اطمینان داوطلبین شود.نگاهداری 
همچنان افزود: تاثیر تغییرات ایجاد شده بر عدالت آموزشی نیز باید بررسی شود و 
برای سال های آتی با هدف افزایش کیفیت و عدالت آموزشی در فرایند سنجش و 
پذیرش تلاش کرد.نگاهداری همچنان تأکید کرد: نباید نسبت به مصوبات موجود، 
تعصب به خرج داد و از سویی نباید برای انجام اصلاح عجله کرد بلکه باید عالمانه 
و کارشناسی شده با بررسی تجربه ایجاد شده، مصوبات را برای بهتر شدن اصلاح 
کرد. دعوی همه دلسوزان آن است که به قانونی عادلانه و دقیق برای نظام سنجش و 
پذیرش آموزش عالی برسیم که بتوان وجوه مختلف را در آن رعایت کرد.همچنین 
در این نشست پورعباس، رئیس سازمان سنجش آموزش کشور بیان کرد: قضاوت 
در خصوص تاثیرات آزمون امســال بر عدالت آموزشــی و سایر موارد نیاز به زمان 
بیشتری دارد و هرگونه تغییر دیگری در برگزاری آزمون نباید عجولانه باشد. وی اظهار 
کرد: زیرساخت های سازمان سنجش آموزش کشور و وزارتخانه آموزش و پرورش 
به خصــوص در حوزه دیجیتال، برای برگزاری هرچه بهتر این آزمون باید تقویت 
شود.پورعباس کاهش قابل ملاحظه تقلب در آزمون امسال را از ویژگی های بارز این 
آزمون دانست و تاکید کرد: خوشحالم که اکنون می توانم بیان کنم که امسال با تلاش 
همکارانم حتی یک مورد داوطلب مشکوک به تقلب موضوع ماده ۱۱ »قانون رسیدگی 
به تخلفات و جرایم درآزمون های سراسری« نداشتیم.هرچند مصوبه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی و الگوی جدید سنجش پذیرش نمی تواند همه مشکلات کنکور 
را حل کند، اما نقطه قوت الگوی جدید، ظرفیت سنجش از محتوا بر اساس برنامه 
درسی رسمی است که می تواند به تحقق بیشتر اهداف کتب درسی کمک کند. از جمله 
مواردی که باید پس از انباشت تجربه با اجرای مصوبه جدید سنجید، تاثیر این الگو بر 
فشار های روانی واردبر داوطلبان و اثر آن بر فضای اجتماعی جامعه است که این مهم 
با جلسات کارشناسی هم احصا شدنی نیست و نیاز به مطالعه وبررسی بیشتر دارد.
محسن زارعی، رئیس مرکز سنجش آموزش و پرورش، در این نشست الگوی جدید 
کنکور را فرصتی برای آموزش و پرورش دانست تاکتاب درسی، مرجع دانش آموزان 
برای مطالعه قرار گیرد. بسیاری از نگرانی ها که به نتایجآزمون وارد و منجر به تغییر 
نتیجه شده است مربوط به سوابق تحصیلی اتباع بیگانه و معدود افراد دیگری است که 
به هر دلیل سوابق تحصیلی آن ها در ابتدا قابل دریافت و استفاده در کارنامه نهایی نبوده 
است.زارعی افزود: بخش دیگری از نگرانی ها مربوط به داوطلبان دارای دیپلم فنی و 
حرفه ای و کارودانش و فارغ التحصیلان سال های گذشته یادانشجویانی بود که دارای 
سوابق تحصیلی نبوده و یا سوابق خود را ترمیم نکرده بودند. در این نشست جعفری از 
مدیران مرکز سنجش آموزش و پرورش سهم استان های محروم از رتبه های زیر ۳۰۰۰ 
را شاخصی مهم در ارزیابی عدالت آموزشی دانست و بیان داشت: طبق بررسی های 
مرکز سنجش آموزش و پرورش الگوی جدید به بهبود عدالت آموزشی کمک کرده 
است. در پایان جلسه نگاهداری رئیس مرکز پژوهش های مجلس تاکید کرد: نتایج 
بررسی های این مرکز و نظرات کارشناسی مطرح شده در این جلسه در ارائه مشاوره 

و پیشنهاد به نمایندگان مجلس شورای اسلامی استفاده خواهد شد. 

ســرویس سیاســی - معاون 
آموزشی دانشــگاه تهران با تاکید بر 
اینکه این دانشــگاه اســتاد اخراجی 
ندارد، گفت: ممکن اســت فردی به 
دلایل شــخصی از ادامه همکاری با 
دانشــگاه استعفا کند اما موردی مبنی 
بــر اینکه ما فردی را به دلایلی اخراج 
کنیــم یا خاتمه کار وی را اعلام کرده 

باشیم، نداریم.
دکتر محمــود کمره ای ، ضمن 
بیان این مطلب به برنامه جذب هیات 
علمی در دانشگاه تهران اشاره کرد و 
گفت: اعضای هیــات علمی در این 
دانشــگاه بر اساس آیین نامه وزارت 
علوم جذب می شــوند، کســانی که 
بخواهند هیات علمی دانشگاه تهران 
شــوند باید در فراخوانی که از سوی 
وزارت علوم اعلام می شــود ثبت نام 
کننــد و پــس از طــی مراحل لازم 
می توانــد به عنوان هیات علمی وارد 

دانشگاه شوند.

معاون آموزشی دانشگاه تهران 
تاکید کرد: هر ســال دو بار فراخوان 
جذب هیات علمی از سوی وزارت 
علــوم اعــلام می شــود و تمامــی 
متقاضیان جذب باید در این فراخوان 
ثبــت نام کنند. پس از آن، پرونده آنها 
به دانشگاه ها ارجاع  می شود و ما این 
پرونده ها را ابتدا در دانشــگاه و پس 
از آن در دانشــکده هــای تخصصی 
بررســی می کنیــم و افــراد واجد 
شرایط نهایتا توســط هیات اجرایی 
جذب هیات علمی دانشگاه انتخاب 
 و بــه عنــوان هیات علمــی معرفی 

می شوند.
دکتر کمــره ای با بیــان اینکه 
دانشــگاه تهران نیاز زیادی به جذب 
هیــات علمــی دارد، گفت: ظرفیت 
مورد نیاز بــرای جذب هیات علمی 
در دانشگاه ما زیاد است اما میزانی که 
بــه ما مجوز جذب می دهند کمتر از 
میزان مورد نیازمان است. ضمن اینکه 

متقاضی برای جذب در دانشگاه تهران 
نیز زیاد است به طوریکه سال گذشته 
ما در یــک فراخوان ۳ هزار ۲7۰ نفر 
متقاضی داشــتیم، این در حالی است 
که ظرفیت جذب ما در طول یکسال 

۱۵۰ نفر است.
این اســتاد دانشگاه تهران ادامه 
داد: در حــال رایزنی با وزارت علوم 
هستیم تا ظرفیت جذب در دانشگاه را 
برای سال جاری افزایش دهد. ضمن 
اینکــه بایــد به این نکتــه هم توجه 
کرد که ســالیانه حدود ۴۰ تا ۵۰ نفر 
بازنشست می شوند.معاون آموزشی 
دانشگاه تهران با بیان اینکه ما در این 
دانشگاه جذب هیات علمی خارج از 
چارچوب مشخص، ضوابط علمی 
و فراخــوان نداریم، گفت: همچنین 
مــوردی از اخراج هیــات علمی در 
دانشــگاه تهــران هــم نداریم و هر 
کســی این ادعا را دارد اسم بدهد تا 
موردی بررسی کنیم. اگر چه ممکن 

است فردی به دلایل شخصی از ادامه 
فعالیت استعفا بدهد اما اینکه ما فردی 
را بــه دلایلی اخراج یــا خاتمه کار 
داده باشــیم نداریم اگر موردی است 
اسمشان را به ما بدهند تا بررسی کنیم.
وی خاطر نشــان کرد: اعضای هیات 
علمی دانشگاه ابتدا به صورت پیمانی 
وارد دانشگاه می شوند بعد از آن باید 
قرارداد آنها تمدید شود که البته آن هم 
شرایطی دارد که فرد باید صلاحیت 
های علمی و عمومی را کسب کند. 

صلاحیت عمومی را یک واحد 
در دانشگاه مورد بررسی قرار می دهد 
و اگر دلایلی داشــته باشد را به واحد 
جذب ارائه می دهد و در آنجا بر مبنای 
صلاحیت علمی و عمومی وضعیت 
پذیرش فرد را مورد بررسی قرار می 
دهند. کمره ای خاطر نشان کرد: ما در 
دانشــگاه تهران به دلیل کمبود هیات 
علمی، از اساتید مدعو از دانشگاه های 

دیگر استفاده می کنیم.

سرویس سیاســی - یک عضو شورای نگهبان 
گفــت: قانــون جدید انتخابــات بر »شــفافیت« و 

»پاسخگویی« تاکید دارد.
خیرالله پروین عضو حقوقدان شــورای نگهبان 
در سلســله نشســت های مباحث دانش پارلمانی با 
عنوان »قانون جدید انتخابات و تاثیر آن بر مشارکت و 
شفافیت« اظهار داشت: ناچار هستیم به فراخور زمان و 
با توجه به شرایط و اقتضائات جدیدی که برای کشور 
بــه وجود می آید، به اصلاح قوانین بپردازیم. از این رو 
قانون انتخابات مجلس شــورای اسلامی اصلاح شد. 
البته ایشــان اشاره داشــتند بر اساس سیاستهای کلی 
انتخابــات ابلاغی مقام معظم رهبری در ســال ۱۳۹۵ 
انتظار بود اصلاح قانون انتخابات زودتر اتفاق می افتاد.
وی با بیــان اینکه اصلاحات خوبــی در قانون 
انتخابات مجلس شورای اسلامی به وجود آمده است، 
گفت: افزایش اعتماد عمومی موجب افزایش مشارکت 
مردم خواهد شد و در این رابطه دو عنصر »شفافیت« و 

»پاسخگویی« بسیار موثر هستند.
این اســتاد دانشگاه تهران افزود: در قانون جدید 
انتخابــات مجلس تلاش شــده تا به ایــن دو عنصر 

توجه شود و در نتیجه شاهد افزایش اعتماد عمومی و 
مشارکت مردم در انتخابات باشیم.

این عضو حقوقدان شــورای نگهبان با تاکید بر 
اینکه باید در انتخابات ها حقوق مردم و داوطلبان حفظ 
شــود، عنوان کرد: مرحله »پیش ثبت نام« در راســتای 
حقوق مردم و داوطلبان پیش بینی شده است. بر اساس 
قانون جدید متقاضیان می توانند به نتایج اســتعلام ها 
اعتراض کنند. نهادها نیز ملزم به پاسخگویی هستند و 

اگر پاسخ ندهند، مجازات برای آنها تعیین شده است.
وی خاطرنشان کرد: بررسی صلاحیت ها نیز طبق 
قانون باید براســاس اسناد و ادله انجام شود. براساس 
شــنیده ها و گفته ها نمی توان به بررسی صلاحیت ها 
پرداخــت و برای تایید یا عدم تایید باید اســناد و ادله 

کافی وجود داشته باشد.
پرویــن با بیان این که در قانون جدید برای اولین 
بــار دو حق برای داوطلبان به طور ویژه در نظر گرفته 
شده اســت، گفت: حق شنیدن توضیحات و بررسی 
دلایــل و مدارک داوطلب و حق دانســتن دلایل عدم 
تایید صلاحیت به صورت کتبی از جمله ویژگی های 

قانون جدید )اصلاح قانون انتخابات مجلس( است.

این عضو شورای نگهبان در پایان بیان داشت: حق 
برابری نامزدها از فرصت های تبلیغاتی و ساماندهی و 
نظم دهی به ســتادهای حقیقی و مجازی از وجوه قابل 
توجه قانون جدید است. البته این موضوعات در قانون 
آمده و اجرای آن بستگی به عملکرد مجریان و آگاهی 

عموم مردم دارد و همه باید مطیع قانون باشند.

زنگنه سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه ؛

لایحه برنامه هفتم توسعه ۱۹ شهریور 
در دستورکار مجلس قرار می گیرد

قادری عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

عدم استقبال مردم از طرح کالابرگ 
نشان داد که برای اجرای آن به دقت 

برنامه ریزی نشده است

ادعای یک نماینده مجلس برای 
دائمی شدن متناسب  سازی

رئیس مرکز پژوهش های مجلس:

رویه کنکور سراسری نیازمند کارشناسی 
دقیق و پرهیز از شتاب زدگی است

معاون آموزشی دانشگاه تهران:

استاد اخراجی نداریم؛ اگر موردی هست اسم بدهند بررسی کنیم

عضو شورای نگهبان:

نمی توان براساس شنیده ها و گفته ها به بررسی صلاحیت ها پرداخت
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